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a mnoho dalšího... 

ZPRAVODAJ  
NEVEKLOVSKA  
 

Vážení  č tenář i ,  

Když j sem letos opě t  s  rod inou 

vystoupala  prvního ledna na 

Neště t ickou horu,  mě la  jsem 

nejdř í ve radost .   

Nejen z toho,  že tam stá le ješ-

tě  vy lezu,  a le především proto ,  

že kromě  rod iny nás tam bylo  

více.  Potka la  j sem tam souse-

dy,  kamarády,  známé i  méně  

známé tváře,  vš ichni  jsme s i  

„pok lábosi l i “ ,  popřál i  zdraví   

a  štěst í  v  novém roce 2013     

a  mysle l i  j sme to  doopravdy.   

 

Pak jsem si  přečet la  cedu l i  na 

rozh ledně .  „Památce s lavných  

předků ,  k teř í  zde roku  1627 v  

nešťastné b i t vě  za  svobodu 

umíra l i ,  postavi l i  vděční  po-

tomci .  (1627-1927)“ .  To mě  -

poko l iká té už? -  do ja lo .  

 

No a nakonec jsem př i  poh le-

du na dro l íc í  se zd ivo rozh led-

ny,  s  op ravou k teré  nen í  pořád 

možno hnout ,  dosta la  př í šerný  

sp l ín .  Za  č t rnác t  let  bude mít  

rozh ledna stovku a  té se  chu-

d inka těžko doži je.   

 

Kde j s te,  v lastn íc i ,  potomci 

svých  s lavných předků ,  že to-

h le nevid í te?  

  Jana Mužíková  

 

LEDEN-ÚNOR 2013 

FOTO MĚSÍCE 

Pohoda vánočních trhů v Neveklově byla cítit již v předvečer první-
ho adventu i díky voňavým vánočkám... (více uvnitř čísla str. 6) 
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ZPRÁVY M ĚSTA NEVEKLOV     za rubriku zodpovídá Mgr. J. Mužíková 

ZPRAVODAJ 

NEVEKLOVSKA 
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Vydavatel: Městský úřad Neve-
klov,  
Registrační ev. číslo MK ČR 
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Tisk: Tiskárna Mašek, Benešov. 
 
 
Redakční rada: 
 
Jana Mužíková (jmu) -
šéfredaktor, zprávy z MÚ 
Růžena Chárová (rch) - kultura 
Martina Mazúchová (mmu) -
školy 
Andrea Pitelková (api) - zájmová 
a obč.sdružení 
Marie Šaffková (mša) - sport 
 
Uzávěrka dalšího čísla 

20. února 2013 

 
Pořádáte akci, víte o nějaké zajíma-

vé události na Neveklovsku? Chtěli 

byste se na něco zeptat? 

Napište nám nebo zavolejte! 

neveklovsky.zpravodaj@seznam.cz 

tel.:  728 935 509 

 

 

 

PŘÍMÁ VOLBA PREZIDENTA VRCHOLÍ 
(jmu) Ve dnech 11. a 12. ledna 2013 proběhne po celé 
České republice první přímá volba hlavy státu. 
 
Na Neveklovsku bude opět fungovat šest volebních komi-
sí na místech, které již občané znají - dvě v budově ZŠ J. 

Kubelíka, dále pak v Jablonné n. Vl., Přibyšicích, Bělici a 
Oušticích.  
 
Občané obdrží do svých schránek hlasovací lístky. Kdyby 
došlo ke ztrátě těchto lístků, volič může přijít do volební 
místnosti a na místě obdrží volební lístky nové. 

BYTY K PRODEJI I PRONÁJMU 
(jmu) Zastupitelstvo města v listopadu 
2012 schválilo výši pronájmu obecních 
bytů v novém multifunkčním domě na 
náměstí J. Heřmana. 
Celkem deset obecních bytů - šest byto-
vých jednotek o velikosti 2+kk a čtyři 
1+kk - budou zájemcům o pronájem 
přiděleny na dobu jednoho roku za cenu 
80,- Kč/m2/měsíc. Upřednostněni bu-
dou zájemci o koupi, přičemž cena za 
metr čtvereční byla stanovena na 
25.000,- /m2 plus DPH. Zájemce o pro-
nájem bytů bude posuzovat bytová ko-
mise města. 
 
LOKALITA „SÝKOREC“ POLOVI ČNÍ 
(jmu) Zastupitelstvo města schválilo 
zainvestování poloviny plochy lokality 
„Na Sýkorci“, což obnáší přípravu cel-
kem 28 parcel pro rodinné domy a 2 
parcel k podnikání.  
Připravuje se „velké“ výběrové řízení, 
které povede JUDr. Martin Vychopeň z 
Benešova. „Jelikož se jedná o velice 
rozsáhlou akci, která patrně překročí 
třicet milionů korun, očekává se velký 
zájem stavebních firem,“ řekl ZN sta-
rosta J. Slabý. Výběr  firmy zhotovitele 
by měl být dle starosty města proveden 
do konce prvního čtvrtletí roku 2013, 
pokud všechny operace nezbytné k pro-
vedení výběrového řízení proběhnou 
standardně, tj. bez odvolání některého 
ze subjektů.  
 
NÁDOBY NA BIOODPAD K DIS-
POZICI 
(jmu) Město Neveklov v současnosti 
sbírá požadavky, kde by mohly být na 
jaře 2013 rozmístěny 240litrové nádoby 
na tzv. bio odpad (tráva, listí atd.). Vy-
zývá proto zástupce osadních výborů, 
aby vytipovali místa, kde by se nádoby 

nejlépe uplatnily. Je škoda, aby tento 
materiál končil pohozený na polích či v 
lesích, když může dále sloužit jako 
„krmivo“ - kvasný materiál - pro Bio 
Servis Přibyšice. 
 
VEŘEJNÉ PODĚKOVÁNÍ 
Město Neveklov tímto veřejně děkuje 
paní Marii Novákové a paní Květoslavě 
Mrázkové za dlouholetou a pravidelnou 
organizaci sbírky pro lidi v nouzi pořá-
dané Diakonií Broumov.  
 
POZOR NA „RUSKÉ BRIKETY“   

(jmu)  Neveklovsko je kraj malebný a 
většinu času také velmi zdravý. Úderem 
topné sezóny se ovšem nad některými 
obydlími začíná vznášet černý kouř, 
který silně zapáchá.  

Opakovaně bylo zjištěno, že některé 
domácnosti spalují ve svých kotlích 
PET materiál, při jehož hoření se uvol-
ňuje nervově-paralytický plyn. Přes 
veřejnou výzvu starosty města na zastu-
pitelstvu, aby lidé zvažovali, co spalují, 
se situace nijak nezlepšila. „Vyzýváme 
všechny, aby byl PET materiál ukládán 
tam, kam patří, tedy do kontejnerů, ni-
koliv do kotlů,“ řekl pro ZN ing. Slabý. 
K výzvě za lepší ovzduší se připojuje i 
dětská lékařka v Neveklově MUDr. 
Hana Zelenáková: „Zvažte, co hodíte 
do kotle. Vždyť to dýcháte Vy, Vaše 
děti i vnoučata…množí se případy 
úporného kašle a spady jsou zde v zimě 
horší, než v Praze.“ Komise pro životní 
prostředí stav ovzduší bude i nadále 
sledovat, ovšem jediným, kdo může 
něco pro zlepšení udělat, je každý ob-
čan Neveklovska, který se podívá do 
svého svědomí. 

 NOVOROČNÍ PŘÁNÍ STAROSTY MĚSTA OBČANŮM 
 
  Všem spoluobčanům přeji v roce 2013 především hodně zdraví a pohody  
 v rodinách. Pracovně aktivním pak štěstí na trvalého zaměstnavatele. 

Jan Slabý, starosta 



Strana 3                                                                    ZPRAVODAJ NEVEKLOVSKA                                 leden-únor 2013 

 

6:3 PRO HOLKY ANEB VÍTÁNÍ OB ČÁNKŮ 
 
Dne 24. listopadu byly mezi „nevekláky“ přivítány nej-
menší děti narozené na Neveklovsku. Jmenovitě od 9,30 
to byla Veronika Brabcová, Rozálie Vaněčková, Miroslav 
Kučera, Viktorie Bláhová a od 10,00 hod. - Tomáš Hoke, 
Karolína Šubrtová, Matyáš Jirovský, Tereza Sedláková, 
Sofie Bauerová. 
 

Prostřednictvím komise pro společenské a rodinné záleži-
tosti je přivítal pan Miroslav Šmejkal, za matriku paní 
Jarmila Procházková a za ty nejmenší pak přednášející a 
zpívající Nela Brožková, Zdeněk Kocourek a Michaela 
Mužíková.  
 
Dětem přejeme hodně zdraví a rodičům trpělivost a lásku 
v rodinném kruhu. Fotografie z vítání nyní naleznete i na 
webových stránkách města www.neveklov.cz 

OTRÁVENÝ VZDUCH 
 
Náš kraj se právem pyšní dobrou kvalitou životního pro-
středí. Je to dáno nízkou koncentrací průmyslu a dopravy, 
šetrným vztahem zemědělců a lesníků k přírodě i rozum-
ným chováním občanů. Až na jednu výjimku. Jsou obdo-
bí, kdy se údolíčka našich vesnic a městeček plní dusivým 
kouřem ze špatně provozovaných domácích topenišť. 
V době inverze si zcela zbytečně vyrábíme téměř nedý-
chatelné ovzduší, to může potvrdit jistě každý z vlastní 
zkušenosti. Náprava cestou zákona je svízelná, protože 
míra unikajících jedů z jednotlivých komínů se těžko měří 
a prokazuje. V sousedním Rakousku jsou velmi přísní, 
nařizují instalaci moderních automatických kotlů a úřady 
mají právo kontrolovat topeniště přímo v domech. Tyto 
kroky by se u nás v tomto čase jevily jako asociální, neboť 
cena za teplo je výraznou položkou z rodinného rozpočtu 
a každý se snaží i zde co nejvíce ušetřit. Pofiderní šetření 
na kotli a palivu však nikomu nedává právo, aby dusivým 
kouřem zamořoval své okolí. Náprava takového stavu 
však nemusí být vůbec drahá, ba naopak. 
Hustý, štiplavý dým plný jedovatých uhelných a sirných 
zplodin nejen otravuje životní prostředí, ale přímo vyhání 
peníze z kapes těch, kteří se chtějí  ohřát. Takto provozo-
vaný kotel totiž hřeje velmi málo, většina energie odchází 
v nespáleném kouři, dehet a saze narušují komín a v kotli 
kondenzuje voda a kyseliny, které zkracují životnost kot-
le. První pomoc není zase až tak složitá. Stačí zatápět vět-
ším množstvím suchého dřeva, uhlí přidávat po menších 
dávkách a pečlivě nastavovat klapky vstupního a přídav-
ného vzduchu tak, aby palivo hořelo jasným plamenem. 
Znamená to se během první hodiny po zatopení ke kotli 
vracet a vše stále kontrolovat. Mnoho lidí však zatápí tak, 
že jakmile se kotel trochu rozhoří naloží plnou násypku, 
oheň přidusí a jdou po svém. Možná jim ani nedojde, že ta 
šedá mlha za oknem padá z jejich komína. 
Teplo je podmínka života a kdo se chce ohřát a zároveň 

ušetřit, měl by se zamyslet i nad tím jak a čím topit. Po-
kud v duchu zdravého rozumu již svůj dům zateplil, pak 
by měl vystačit s mnohem menším a úspornějším kotlem. 
Velké kotle je těžko vyregulovat na seškrcený výkon, 
dostávají se často do režimu, kdy palivo nehoří, ale jen 
žhne a kouří. Jedno řešení by bylo doplnit topnou sousta-
vu o velký zásobník vody a automatickou regulaci. Pak 
stačí roztopit kotel na plný výkon, ohřát vodu v zásobníku 
a kotel nechat vyhasnout. Podle velikosti zásobníku, který 
vydává teplo podle potřeby, stačí topit jen obden nebo 
ještě méně. 
Stále větší obliby doznávají automatické kotle na peletky, 
drobné uhlí, dokonce i na kusové dřevo. To je skutečný 
technologický pokrok. Kotle jsou řízené procesory, jsou 
velmi dobře regulovatelné a mají účinnost běžně kolem 
90%, což je mimochodem dvojnásobek účinnosti uhel-
ných elektráren. Vtip tohoto systému je v tom, že v kotli 
hoří v podstatě jen hrst paliva, které je provzdušňováno 
malým ventilátorem. Podmínky hoření jsou tím pádem 
vždy optimální a nezávisí ani na tahu komína ani na kolí-
sajícím tlaku vzduchu. Takový kotel přemění naprostou 
většinu energie z paliva na teplo a z komína odchází v 
podstatě jen horký oxid uhličitý a vodní páry. Pořizovací 
náklady na kotel s regulací se pohybují v řádu 60-100 tisíc 
Kč, zcela určitě se však vyplatí. K takovému kotli stačí 
dojít jednou za několik dní doplnit palivo a vybrat popel, 
díky elektronické regulaci udržuje naprosto přesně nasta-
venou teplotu v místnostech a dokáže ušetřit nejméně tře-
tinu nákladů na palivo. A hlavně nezamořuje okolí jedo-
vatými zplodinami hoření. 
Letošní topná sezóna, jak je namnoze vidět, je v plném 
proudu. Je však také čas novoročních předsevzetí. Což si 
dát letos tohle: Přestanu kouřit a za ušetřené peníze odna-
učím kouřit i náš komín! 
                           Karel Šebek, místostarosta Neveklova 
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USNESENÍ  č. 10 

z veřejného zasedání Zastupitelstva města Neveklov konaného dne 28. listopadu 2012 

 
Zastupitelstvo města  bere na vědomí  kontrolu usnesení č. 9 

Zastupitelstvo města  bere na vědomí  zprávu o činnosti a dění za uplynulé období přednesenou starostou města 

Zastupitelstvo města  schvaluje  rozpočtové opatření č. 4 přednesené p. L. Trumpichem 

Zastupitelstvo města  schvaluje  návrh rozpočtu města na r. 2013   

Zastupitelstvo města  schvaluje  rozpočet na r. 2013 pro Sdružení obcí Neveklovska 

Zastupitelstvo města  mění  rozhodnutí rady  a  schvaluje  pronájem v nových bytech 80,- Kč/m2 z původních 100,- 

Kč/m2 

Zastupitelstvo města  schvaluje  žádost o vypořádání komunikace s p. Václavem Bláhou na pozemcích č. 2132/1, 

2126/3 v k.ú. Přibyšice dle GP zhotoveného na náklady p. Bláhy, jedná se o části pozemků 2132/3 o výměře 802 

m2, 2126/5 o výměře 542 m2, 2126/6 o výměře 74 m2, celkem 1.418 m2, úhradu p. Bláha nežádá 

Zastupitelstvo města  schvaluje  prodej částí pozemků p.č. 1078/3 a 2001 v k.ú. Blažim paní Šimůnkové za 50,- Kč/

m2 dle předchozího jednání, kdy GP hradila pí. Šimůnková 

Zastupitelstvo města  schvaluje  smlouvu o bezúplatném převodu pozemku č. 1005991241 – jedná se o převod po-

zemku v k.ú. Jablonná n/Vlt. č. 161/7 od Pozemkového fondu 

Zastupitelstvo města schvaluje  jednací řád FV Zastupitelstva města Neveklov  

Zastupitelstvo město schvaluje  vyhlášku č. 3/2012, o místních poplatcích , kdy občané zaplatí 600,- Kč/za osobu a 

rok a rekreační objekty 820,- Kč ročně  

Zastupitelstvo města  pověřuje  radu města úpravou rozpočtu k 31.12.2012 na skutečnost 

Zastupitelstvo města  schvaluje  nerevokovat usnesení o přestěhování knihovny do bývalých prostor MěÚ 

Zastupitelstvo města  schvaluje  podporu výzvy "Zastavte dokončení II. fáze reformy veřejné správy" 

Zastupitelstvo města  schvaluje  nákup nového stroje na údržbu města v ceně cca 800 tis. Kč včetně DPH   

Zastupitelstvo města  schvaluje  investici inž. síti v lokalitě Sýkorec na 28 + 2 parcely a zadání výběrového řízení pro 

tuto lokalitu   

 
V Neveklově 29.11.2012   Návrhová komise: Jana Žabová v.r. 
                    Mgr. Michal Sejk v.r. 
         Mgr. Renata Mošničková v.r. 
Za správnost vyhotovení: Hana Vitejčková, tajemník úřadu 
Zveřejněno dne 30.11.2012 

KNIHOVNA INFORMUJE 
 
Rozhodnutím zastupitelstva města (viz Usnesení č. 10 výše) bude knihovna přestěhována do bývalých 
prostor městského úřadu č.p. 80. Než však budou provedeny všechny úpravy, knihovna zůstává v provozu 
na svém původním místě.  
 
Funguje zde bezplatná služba internetu, a to kdykoliv během otvírací doby. Knihovna má rovněž nové 
webové stránky, na kterých informuje čtenáře o případných výlukách v otvírací době.  
 
V současnosti knihovna věnuje zájemcům velké množství postarších knih, které získala ze soukromých 
sbírek občanů. Knihy jsou vystaveny na chodbě u vchodu do knihovny v 1. patře a jsou volně k rozebrání. 
Čtenářům především hodně zdraví do nového roku přeje 

Martina Simonidesová, knihovnice  
(www.neveklov.knihovna.cz) 
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KINO NEVEKLOV - LEDEN 2013 

(vzhledem k obtížím při programování kina prosíme sledujte vývěsku a weby města pro aktuální program na měsíc únor) 

11. ledna - Borneův odkaz      18. ledna - Svatá čtveřice   25. ledna - Méďa 

Širokoúhlé kino Neveklov. Vstupné 35,- Kč. Začátek promítání ve 20:00. Změna programu vyhrazena! 

KULTURA VE M ĚSTĚ      za rubriku zodpovídá Mgr. R. Chárová 

Když bilancuje kulturní komise 
Rok se s rokem sešel a mnoho z nás 
bilancuje...proto si myslím, že je dob-
ré uzavřít i výkaz kulturní a sportovní 
komise města. Jak vypadal rok 2012? 
Uspořádali jsme opět několik stěžej-
ních akcí, ze kterých se, doufáme, 
stane tradice: 25. února - Neveklovské 
hvězdičky (talentová soutěž pro děti a 
mládež), 9.6. Neveklovské běhy 
(atletická soutěž pro všechny věkové 
kategorie), 8.-9. září II.ročník filmo-
vého festivalu (tentokrát věnovaný 
vzpomínce na 70.výročí vystěhování 
Neveklovska), 1. prosince jsme pod-
pořili akci o.s. Nevenia - rozsvícení 
vánočního stromu.   
 
Kromě toho u nás vystupovaly diva-
delní soubory Svatopluk (18.ledna), 
Bystřice (31. října, 11. listopadu) a 
loutkový soubor Kulíšek Bystřice (25. 
listopadu).  
I koncertů jsme slyšeli poměrně mno-
ho - 2. března v Restauraci Na Radni-
ci Jam Session,  30. března na náměstí 
hrálo Rádio Blaník a Štěpán Kojan, v 
dubnu se pořádal opět koncert v lido-
vém tónu p. Maška a spol., v květnu 
vystoupili v době poutě Farmáři, v 
září René Kubelík na koncertu v bě-
lickém kostele Maří Magdalény, na 
konec opět závěrečný koncert Podbla-
nického hudebního podzimu v aule 
ZŠ J. Kubelíka. 
 
Ani na sport jsme nezapomněli. Kro-
mě 2. ročníku Neveklovských běhů 
jsme z rozpočtu komise zakoupili 
venkovní pingpongový stůl, který je k 
dispozici všem zájemcům v prostoru 
bývalého amfiteátru v parku. V závěru 
roku jsme přikoupili ještě jednu sadu 
pingpongových pálek a také sadu vel-
mi oblíbené hry petangue, vše bude na 
sezónu 2013 připraveno k vypůjčení 
na benzínové stanici Neveklov. 
Posledním počinem komise byl 17. 
prosince pokus o nastartování Klubu 
důchodců ve spolupráci s Martinou 
Fulínovou, která se profesionálně vě-
nuje práci se seniory. Myšlenka je to 

určitě dobrá, a tak i v dalším roce ně-
jakou tu „dílničku“ či odpoledne s 
písničkou pro dříve narozené uspořá-
dáme. 
 
V posledních dnech roku se podařilo z 
rozpočtu kulturní komise uvolnit fi-
nance na zpracování nové pohlednice 
- leteckého snímku - Neveklova, které 
vyfotil bez nároku na honorář pan 
Tomáš Hradecký. Pohlednice jsou 
velice pěkné a již brzy budou v prode-
ji v infocentru v Neveklově. Rádi by-
chom pomohli turistickému ruchu na 
Neveklovsku (o tom ale příště, je to 
na další článek).  

 
Tyto akce pro Vás  dobrovolně a bez 
nároku na honorář připravuje kulturní 
a sportovní komise města, která čítá 
pouhých pět členů.  Všem členkám 
komise - Růženě Chárové, Andrei 
Pitelkové, Renatě Mošničkové a Mar-
tině Mazúchové - bych ráda touto 
cestou poděkovala za skvěle odvede-
nou práci, ochotu a nasazení, se kte-
rým se pouštějí do nových a nových 
projektů. Ovšem bez podpory dalších 
občanů a dobrovolníků by naše čin-
nost byla poloviční - a tak děkuji také 
Přemku Petrákovi, Marušce Šaffkové, 
Jiřince Hradecké, Lence Krištofové, 
Janu Křemenovi s rodinou, rodině 
Čermákových, Katce Novákové, všem 
rodinným příslušníkům členek komise 
a mnoha dalším… 
 
Co se nám nepovedlo 
Občas nás zamrzí malá účast místních 
obyvatel na některých akcích, a tak 
přemýšlíme, čím to je. Vstupné dob-

rovolné, případně kino za 35 Kč (to 
jsme snad již poslední v této zemi) a 
stejně si cestu na kulturní akci najdou 
stále titíž lidé. Co vy, ostatní? Křičí-
me, že chceme zachovat kino, a při-
tom třeba na tak kvalitním filmu, ja-
kým je Železná lady (2. listopadu), 
bylo všehovšudy asi šest lidí. Článek 
o našem filmovém festivalu si znalci 
po celé republice i ti, žijící v zahrani-
čí, mohli přečíst v časopisu českého 
filmového svazu hned dvakrát (jednou 
společně na stránce s Karlovarským 
filmovým festivalem, podruhé nad 
článkem o MFF v San Sebastianu), 
paradoxem je, že počet diváků v sále 
byl několikanásobně menší než počet 
čtenářů tohoto časopisu. 
 
Moc by se nám líbilo obnovit tradici 
neveklovského ochotnického souboru 
nebo masopustního průvodu Neveklo-
vem, bavily by nás soutěže mezi jed-
notlivými obcemi (třeba o nejlepší 
vánočku,  nejsilnější muže v přetaho-
vání lanem, apod.)- jenže to opět stojí 
na nadšencích, kteří by si myšlenku 
vzali za svou a vdechli jí spolu s námi 
život. Pokud existujete, dejte nám o 
sobě vědět. Třeba zrovna vy! 
  
Naše plány na 2013 
Chceme dodržet čtyři pilíře akcí do 
roka - 23. února Neveklovské hvěz-
dičky, začátek června III. ročník Ne-
veklovských běhů, začátek září III. 
ročník filmového festivalu (a pozor, 
milé děti, bude věnován především 
Vám!)  a už tady opět budou Váno-
ce…samozřejmě hudba a divadlo ne-
zůstanou stranou, takže se máte na co 
těšit! 
Do nového roku 2013 všem občanům 
přeji hodně zdraví a duševní pohody a 
doufám, že se brzy shledáme na ně-
které kulturní či sportovní akci. 
 
Za kulturní a sportovní komisi města  
 
Jana Mužíková 
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  ZÁJMOVÁ SDRUŽENÍ A SPOLKY za rubriku zodpovídá Mgr. A. Pitelková 

VÁNOČNÍ STROM ROZSVÍTIL ANDĚL 
(api) První prosincový den proběhl na neveklovském ná-
městí malý vánoční jarmark, který pořádalo OS Nevenia a 
slavnostní rozsvícení vánočního stromu, na kterém se 
podílelo opět sdružení  Nevenia spolu s KK města Neve-
klov. Na jarmarku jste mohli nakoupit hlavně vánoční 
dekorace, věnce či svícny, dále pak výrobky z korálků, 
náušnice, háčkované dekorace, ozdoby na stromeček a 
další drobné dárky. Občerstvení tu pak bylo mnohé – od 
svařáku až po čertovskou polévku. Svým nákupem jste 
také mohli podpořit místní příspěvkové organizace – ZŠ 
J. Kubelíka, která tu prodávala své výrobky a MŠ Neve-
klov, kde paní učitelky napekly vánočky, po kterých se za 

půl hodinu doslova „zaprášilo“.  V 5 hodin pak k nám 
zavítal anděl, který rozsvítil vánoční strom. Po slavnost-
ním slovu pana starosty zazpívaly děti z MŠ Neveklov 
pod vedením p. uč. Kryštofové.  Celou akci nám pěkně 
ozvučil, hrál a moderoval Přemek Petrák. Jelikož měly 
tyto akce úspěch, těšíme se na Vás opět za rok na neve-
klovském náměstí! 
Velké poděkování patří: SDH Neveklov, Městu Neve-
klov, p. Sudovskému, dětem a p. učitelkám z MŠ, Přemku 
Petrákovi, rodině Kubeschově, Míše Stehlíkové, Janu 
Pitelkovi, Lucii Bartošovské, Petru Maškovi, Davidu 
Trumpichovi, Tomáši Kouklíkovi a Katce Lánové. 

 

SHRNUTÍ ČINNOSTI OS NEVENIA ZA ROK 2012 
 
Uspořádali jsme celkem 6 akcí (Velikonoční jarmark, 
historickou procházku, botanickou procházku, historickou 
besedu, rozsvícení stromu a Vánoční jarmark a koncert na 
Chvojínku). Novinkou byly jarmarky, které se setkaly 
s velkým úspěchem a na které v tomto roce určitě naváže-
me. Stálicí jsou pak naučné procházky či besedy, které 
pořádáme již 3. rokem a které již mají svůj stálý okruh 
zájemců. Navštěvovány jsou 40-60 lidmi. Také koncert na 
Chvojínku se již řadí mezi ty tradiční a úspěšné akce 
s průměrnou návštěvností cca 100 lidí.  
Jak tyto akce financujeme? Částečně z prodaných pohled-
nic v infocentru a dobrovolných vstupných, většinou však 
vlastním přičiněním. Velkou roli také hraje nulový nájem 
od Města Neveklov za kino a občasné spolufinancování 
akcí Kulturní komisí města Neveklov (např. rozsvícení 
stromku).  
Co plánujeme na tento rok? Jak už bylo napsáno, určitě 

budeme pokračovat v tradičních akcích, a také budeme 
dále usilovat o vytvoření naučných stezek na Neveklov-
sku. 
Závěrem chci poděkovat za celoroční práci všem členům 
a také všem, co nám pomáhali.  
APi 
 

VÝZVA PRO VŠECHNY TVOŘIVÉ LIDI 
 
Vyrábíte něco, co byste rádi prodali? Šperky? Pletete 
z papíru? Vytváříte dekorace? Háčkujete? atd… Přijďte 
své výrobky prodávat na velikonoční jarmark pořádaný 
OS Nevenia.  

Pokud máte zájem, kontaktujte pí Pitelkovou na tel čísle 
731 728 180.  

NEVEKLOVSKÉ SETKÁNÍ V KOSTELE 
(jmu) Dne 25. prosince se v kostele sv. Havla v 
Neveklově konal benefiční koncert, který opět 
pořádalo o.s. Setkání Neveklov. 
 
Kromě dětí, které zazpívaly koledy a vánoční 
písně pod taktovkou p. uč. Šaffkové, vystoupil 
i pan Okénko, bývalý pěvec Národního divadla 
v Praze. 
 
Jak Zpravodaji Neveklovska sdělila organizá-
torka akce paní Ivana Jiráčková, vybrané pení-
ze budou opět věnovány na sbírku na opravu 
kostela sv. Havla, vstupních bran a fary. „V 
roce 2013 bychom měli konečně začít s opra-
vou západní vstupní brány ohradní zdi,“ řekla 
ZN Jiráčková. 
Stav této brány je alarmující, vnější štít lemuje 
profilovaná římsa, která má několik hlubokých 
trhlin. Povrch římsy je poškozen zatékající 
vodou z porušené stříšky. Z velké plochy štítu je odpadlá omítka až na kamenné zdivo, štuková vrstva je poškozená z 
80%. Brána s dvoukřídlou kovanou mříž nechali v roce 1937 zhotovit neveklovští rodáci. 
 
Sbírka byla povolena Středočeským krajem, číslo sbírkového účtu je: 2761616319/0800. 
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Předtaneční 2012 
Během měsíce října a listopadu měly 8. a 9. třídy možnost 
absolvovat předtaneční kurzy. Nabídky využilo kolem 40 
žáků a v říjnu zahájili výuku.  Pod vedením pana Karla 
Maršálka se v 10 lekcích seznámili se základy klasických 
tanců i společenského chování.  Rodičům, příbuzným a 
známým pak předvedli své taneční umění při závěrečné  
hodině ve čtvrtek 6. 12. 

               
Burza škol 
Ve čtvrtek 22. listopadu 2012 se žáci devátých tříd zúčast-
nili veletrhu středních škol v Benešově. V letošním škol-
ním roce se organizace ujmula Integrovaná střední škola 
technická, která sídlí v Černoleské ulici nedaleko plavec-
kého bazénu. 
               Žáci si procházeli stanoviště středních škol 
z okresu Benešov. Vyučující i studenti těchto škol jim byli 
k dispozici, podávali informace o studiu, předváděli ukáz-
ky svých prací. Naši žáci si například mohli nechat změřit 
krevní tlak od studentek z benešovské zdravotní školy, 
mohli se nechat učesat či udělat manikúru od studentek ze 
Střední školy ekonomiky, obchodu a služeb SČMSD Be-
nešov. Svoje cukrářské výrobky (nádherné perníkové stro-
mečky, piškotové čerty, kokosky) a míchané nápoje pro-
dávali studenti ze SOŠ a SOU Vlašim Zámek. 

               Na veletrhu byli žákům i rodičům k dispozici 
zástupkyně Pedagogicko- psychologické poradny Bene-
šov a Informačního poradenského střediska při Úřadu 
práce Benešov. 
 

Soutěže pro 9. třídy 
Středa 28. listopadu byla soutěžním dnem pro 9. tří-
dy.  Žáci reprezentovali školu na Obchodní akademii v 
Neveklově a SZeŠ v Benešově. Zúčastnili se soutěží 
"Zachraňte Afriku", "Navrhni si svůj dům" a "Soutěž o 
nejkrásnější adventní věnec". 
 
Školní kolo dějepisné olympiády 
Dne 9. 11. 2012 se školního kola dějepisné olympiády na 
téma „Od pohanských zvyků ke křesťanským tradicím“ 
zúčastnilo sedm žáků z 8. a 9. ročníku.  Na 1. místě se 
umístil Ladislav Marek z 8. třídy,  2. místo obsadila Mila-
da Nedělová z 9.B a 3. místo obdržel Martin Bitarovec z 8 
třídy. Gratulujeme. Všem řešitelům děkujeme za účast. 
 
 
Vánoční trhy 
V sobotu 1.12. se konaly v Neveklově Vánoční trhy, kde 
žáci naší školy prodávali své výrobky - dekorace z přírod-
ních materiálů, z korálků i z vizovického těsta. 
 
Mikuláš 
Ve středu 5.12. si připravili žáci 9. tříd pro své spolužáky 
mikulášskou nadílku. Mikuláš s andělem a čerty navštívili 
jednotlivé třídy, vyčinili zlobivým dětem a pochválili ty 
hodné. 

NAŠE ŠKOLY       za rubriku zodpovídá Mgr. Martina Mazúchová 

V listopadu a prosinci se toho opět v naší mateřské škole 
dělo hodně. V listopadu přišel cirkus, Martin na bílém 
koni, divadélko naše MŠ darovala 14. listopadu použité 
plyšáky do psího útulku v Maršovicích, byli jsme v kině 
na představení „Do pohádky za zvířátky“.  
1.prosince se naše školka zúčastnila vánočního jarmarku- 
paní učitelky napekly vánočky a nacvičily pásmo pohá-
dek a koled u rozsvíceného stromu. O tři dny později 
zahájily děti plavecký výcvik v Benešově. Na Mikuláše k 
nám zavítal Mikuláš, Čert a Anděl, 6. prosince proběhla 
taneční besídka a 18. prosince pak vánoční besídka s J. 
Helekalem a 20. prosince k nám přišel Ježíšek. 

V měsíci prosinci ředitelka MŠ a město Neveklov začali 
vyřizovat žádost na hygieně o stavební úpravy třídy pro 
předškolní děti v budově Základní školy J. Kubelíka. 

Přeji Všem pevné zdraví v roce 2013.     

   Eva Břicháčková, ředitelka MŠ 

Všechny rodiče předškoláků zveme na besedu s pra-
covnicí Pedagogicko-psychologické poradny ohledně 
odkladu školní docházky aj.  a to 10. ledna 2013 od 
15:00 v budově MŠ Neveklov 

ZŠ JANA KUBELÍKA INFORMUJE 

ZE ŽIVOTA MATE ŘSKÉ ŠKOLY 
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Orion Florbal Cup 
V týdnu od 29.10. do 2.11. proběhl Orion Florbal Cup - 
florbalový turnaj žáků 8. a 9. tříd. Naši chlapci obsadili 
ve skupině 5. místo a bohužel nepostoupili ze čtvrtfinálo-
vých bojů. Dívky si vedly lépe. V základní skupině byly 
druhé a celkově obsadily krásné 3.místo. 
 

 

Vánoční akademie 2012 
Jako každoročně, i letos se ve čtvrtek 20.12. v aule Zá-
kladní školy Jana Kubelíka konala Vánoční akademie. 
Téměř dvouhodinové představení bylo plné písniček, 
tanců a scének, které poctivě se svými učiteli nacvičili 
žáci všech ročníků. Aula se stala v tento předvánoční čas 
místem setkání pohádkových bytostí, zimních radovánek, 
vánočních zvyků, tanečníků a muzikantů. Na závěr po-
přáli žáci skupiny Candles a pěvecký sbor svými písněmi 
a koledami všem přítomným krásné Vánoce.   
 

OA NEVEKLOV 

Vzpomínky pana Václava Šobíška, bývalého zastupite-
le, nyní správce budov OA Neveklov 
 
O výstavbě nové školy se v té době hovořilo více než pa-
desát let.Hlavním iniciátorem celé stavby školského areá-
lu byl bývalý ředitel základní školy pan Ladislav Kotek. 
Ten vyburcoval zastupitelstvo, aby projekt schválilo. Byla 
to také jeho myšlenka, že by se měla přidružit i střední 
škola, která měla být pro budoucí kuchaře a číšníky, pro-
tože by našli uplatnění v nedalekém Měříně, na Živohošti 
či Rabyni. Na zastupitelstvo tenkrát přišel i předseda 
ONV Miroslav Rohel z Bystřice a všem řekl, že buď se 
stavba jako celek odhlasuje teď, nebo se opět myšlenka 
odloží na mnoho dalších let. Hlasování v roce 1994 prošlo 
těsnou většinou 8 ku 7 a mohlo se započít se záměrem. Já 
jsem tenkrát hlasoval také pro. Pan Kotek pak nasadil 

obrovské úsilí, aby pro stavbu získal na Ministerstvu škol-
ství a Ministerstvu financí potřebné finance. Zkontaktoval 
se s panem Uhdem, vozil tehdejšího starostu města Zdeň-
ka Čulíka na ministerstva, celé to „vyboxoval“ a získal 
osmdesát procent rozpočtu od obou institucí. Mimocho-
dem, jezdil ve staré škodovce 100, se kterou bych se já bál 
vyjet jenom do Přibyšic.  
Obchodní akademie byla pak rok ve staré budově školy 
Pod Radnicí 72, poté se přestěhovala do nových prostor. 
Já jsem se stal správcem už jako důchodce. A co bych 
popřál škole? Aby měla dostatek žáků a aby fungovala 
alespoň tak, jak doposud. Myslím si, že funguje dobře – a 
to díky personálu a vedení a celkovému „mančaftu“.  
 
(převzato z publikace k 20. výročí OA Neveklov) 

V novém kalendářním roce budou  na Obchodní akademii Neveklov pokračovat kurzy pro dospělé. 
 

Nabízíme tyto kurzy: 
• Základy účetnictví I.  
• Základy účetnictví II.  – pokračování podzimního kurzu 
• Základy práce na PC (Word, Excel)  
• Práce na PC - pokročilí (tvorba prezentací)  
• Základy obchodní angličtiny  
 
Kurz bude otevřen při minimálním počtu 10 účastníků.  
Cena kurzu je Kč 960,- (za 24 vyuč. hodin). 
Kurzy budou probíhat od poloviny února 2013, každé úterý od 16:30 v délce 4 vyučovacích hodin, případně 
dle domluvy. 
Přihlášky zasílejte na adresu netve@seznam.cz nebo telefonicky na 317 741 794. 
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DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ NA OA NEVEKLOV 
Pro zájemce o studium na naší škole pořádáme 23. 1. a 14.2. 2013 od 8 do 17:00 hodin dny otevřených dveří, případ-

ně se můžete přijít podívat po telefonické dohodě mimo tyto termíny. 

ÚTULEK MARŠOVICE 
 
Letošní rok se OA Neveklov opět zúčastnila sbírky pro psí 
útulek v Maršovicích. Tentokrát jsme se ujali organizace my, 
žáci 2.A. Dne 20. prosince jsme navštívili psí 
útulek, dovezli nakoupené dobroty - piškoty, 
granule -, staré oblečení, hračky a tak dále. 
Pejsky jsme si prohlédli, nakrmili a vzali na 
krátkou procházku. 
 
Tímto bychom chtěli poděkovat všem lidem, 
kteří nám na sbírku přispěli jak finančně, tak 
věcnými dary.    
  žáci 2.A  
www.utulek-marsovice.estranky.cz  
 

DVACETINY SLAVILI NEJEN UČITELÉ S ŽÁKY 
 
 Velkolepé přípravy, shon, napětí, zmatek i netrpěli-
vost, radost i strach, kupa odstřižků, lepenka všude, kde to 
bylo možné. Pokud vám to připomíná přípravy na přichá-
zející čas vánoční, věřte, že nejste od pravdy daleko.  
 Veškeré to zdobení, lepení, ruch a rámus, zapříči-
nily přípravy oslav 20. výročí vzniku Obchodní akademie 
v Neveklově. Učitelé pobíhali sem a tam, žáci tam a zpět. 
Za množstvím materiálu nebyli skoro ani vidět. Stříhali, 
lepili, nosili i věsili. Smáli se i kleli, chválili i hanobili. 
 Po týdnech dřiny nadešel 11. prosinec. Žáci, kteří 
se podíleli na přípravě akademie, se předvedli se svými 
originálními vystoupeními, která pečlivě připravovali. 
Nervozitu nedávali znát, výstup některých z nich byl 
opravdu vtipný a neotřelý. Pochvalu samozřejmě sklidili i 
kantoři, jimž patřil velký dík za trpělivost, a čas, který 
věnovali přípravě vystoupení.  
 Pro VIP hosty byl připraven raut, hrála živá hudba 
a jídla tu byla přehršle. Ti, co neměli čas a možnost potkat 

se během výstavy, prohodili pár slov u stolu.  
Dorazili i bývalí studenti, kantoři i známí. Smáli se starým 
fotografiím, obdivovali, jakou prošli změnou. Pobavili se 
vtipy ze starých plesáčků, zavzpomínali nad videem z 
lyžařského výcviku.  
 
 Slavnostní den ukončila projevem současná paní 
ředitelka Mgr. Soňa Veisová. Výročí školy se vydařilo a 
sláva přetrvávala až do večerních hodin. Přejeme škole 
spoustu úspěchů, mnoho učenlivých studentů a ať se jí 
podaří udržet si takovou pověst, jakou má dosud.  
Martina Kosíková, 4.A 
 
Foto: 
Na oslavu zavítal i bývalý 
ředitel ZŠ Neveklov Ladislav 
Kotek s manželkou. Na foto-
grafii se zástupkyní OA Neve-
klov Mgr. Barborou Votrubo-
vou (vlevo) a sekretářkou OA 
Neveklov paní Věrou Kulhán-
kovou.  

VZPOMÍNKY  
 
Dovolte mi pogratulovat neveklovské 
Obchodní akademii k jejím krásným dva-
cetinám. Poznala jsem ji ještě pod jejím 
původním názvem jako šestiletou. Tedy 
takového lidského prvňáčka, který se měl 
čile k světu. Její hlavní rodič, paní ředitel-
ka Stibůrková, v ní vkládala velké naděje.  
Že se nejednalo o naděje liché, potvrzuje 
už samo její letošní výročí. Ale bylo s ní i 
dost starostí.  
 
Jednou z nich bylo zabezpečení dobrého 
učitelského sboru. V celé zemi tehdy chy-
běli kvalifikovaní pedagogové zejména na 
odborné předměty a jazyky, přesto se 
škole v Neveklově podařilo dát dohroma-
dy dobrý a obětavý sbor vyučujících, kteří 
zde povětšinou i zůstali. Vzpomínám si 
např. na kolegyni Nulíčkovou, která si 
školu i Neveklov velice oblíbila, a o svých 
sympatiích dokonce napsala článek do 

Neveklovského zpravodaje. Se zármutkem 
vzpomínám na kolegu Hájka, který pro-
hrál boj s nemocí a odešel od nás na věč-
nost. S radostí si vybavím jména řady 
kolegyň, které na školu přišly jako dívky, 
vdaly se a přivedly na svět své potomky a 
pak se zase vrátily k vyučování. Všechny 
je obdivuji. Všichni jsme se snažili, aby 
úroveň výuky odpovídala představám paní 
ředitelky Stibůrkové a později Veisové, 
nadřízených orgánů a také, aby se plně 
využívalo velmi kvalitní technické vyba-
vení školy.  
 
Svého nasazení jsme nikdy neměli důvod 
litovat. Abych mluvila o sobě, uvedu, že 
jsem tehdy vyšla vstříc potřebám školy a 
na žádost paní ředitelky jsem učila všech-
ny "své" jazyky, tedy němčinu, francouz-
štinu a angličtinu ve třech ročnících. O to 
víc oceňuji dnešní úroveň výuky.  
 
Jsem informována o tom, že studenti spo-

lupracují na mezinárodních projektech, 
vyjíždějí na pobyty, stáže a workshopy do 
zahraničí a přijímají v Neveklově své 
zahraniční partnery. Při výuce jazyků 
mohou konverzovat s rodilými mluvčími. 
Řada našich absolventů studuje na vyso-
kých školách, někteří našli uplatnění u 
dobrých firem i v cizině.  
 
Když jsem si prohlížela seznamy žáků na 
pozvánkách na každoroční ples maturantů, 
zjistila jsem, že je jich už velmi slušný 
počet. Uvědomila jsem si také známou 
pravdu, jak mnoho věcí začíná, ale i kon-
čí. I moje jméno se už přestalo objevovat 
v seznamu pedagogů. Naše společné 
dílo, neveklovská Obchodní akademie, se 
v plné síle dožívá svého krásného dvacáté-
ho výročí. K tomu jí a všem gratuluji. 
 
  Ing. Květa Stránská, Neveklov 
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 Z VAŠICH PŘÍSPĚVKŮ 
PROČ STĚHOVAT KNIHOVNU  
(A DALŠÍ PROBLÉMY Z TOHO VYVSTÁVAJÍCÍ)? 
Už je rozhodnuto – knihovna se bude stěhovat.  A to i přes 
odpor pí knihovnice (napsala několikastránkový dopis 
MÚ), pár zastupitelů (respektive zastupitelek) a taky ně-
kterých občanů. Proč se tedy k tomuto tématu vracím? 
Protože čím déle o něm přemýšlím, tím více nechápu toto 
rozhodnutí zastupitelstva. 
Knihovna se přestěhuje do prostor bývalého MÚ a místo 
knihovny se budou dělat byty pro klienty DÚSP Tloskov. 
Sice této problematice nerozumím, ale přesto se ptám: 
Potřebují klienti chráněné bydlení, když mají v Tloskově 
areál za stamiliony? Pakliže ano, proč se nemůže najít 
schůdnější a hlavně levnější řešení? Například pronajmout 
jim za zvýhodněnou cenu byty v multifunkčním domě na 
náměstí? Či na byty přestavět bývalý městský úřad? Ale-
spoň by klienti měli byty snáze přístupné. A vyšlo by to 
levněji. I prostory bývalého MÚ nabízí daleké možnosti – 
od již zmíněných bytů, přes možnost pronájmu kancelář-
ských prostor (návrh pí Mužíkové) až po prostory pro 
občanskou společnost. A tou nemyslím jen občanské sdru-
žení a hnutí ale i samotné tvořivé občany, kteří nemají kde 
vystavovat svá díla či nabízet služby (prodejní výstavy, 
bezplatné tvůrčí kurzy, aj.) 
Nebo například nevyhovují prostory YMCA Neveklov, 
která se již osvědčila, je zdejší stálicí a je hojně navštěvo-
vána rodinami s dětmi – schody (pro děti nebezpečné), 

ruch a zápach z restaurace,…to přeci není prostředí pro 
malé děti. Do prostor bývalého MÚ by se to vešlo všech-
no – herna YMCA, místnost pro výstavy či kurzy občanů 
a místnost pro ostatní sdružení, která se nemají kde schá-
zet. 
Dalším důvodem proč se stěhováním nesouhlasím, bude 
nutnost „zeštíhlit“ knižní fond. Proč se zbavovat knih? Jen 
protože budou prostory, kam se knihovna přestěhuje men-
ší? Že se nevejdou?  Také finanční otázka není nezane-
dbatelná – 800 000 Kč je částka odhadovaná na přestavbu 
bývalého MÚ na knihovnu + stěhování knihovny + předě-
lání prostor knihovny na byty (minimálně 1,5 milionu). 
Přijde mi to jako zbytečné vyhazování peněz, za které by 
se daly udělat důležitější věci – např. opravit propadlé 
chodníky v ul. Benešovská, veřejné osvětlení či je inves-
tovat do jiných obcí (vodovod, kanalizace, aj.) 
Vadí mi také systém, s jakým se tu věci probírají – tak 
nějak potichu, aby se o nich moc nevědělo. Proč se třeba 
nezeptat občanů na jejich názor? Proč neudělat komunitní 
plánování? Proč se nikdo neptal občanů, jak by mělo vy-
padat jejich náměstí? Kde chtějí knihovnu? Či co jim tu 
chybí? A podle toho se rozvíjet dále. 
Závěrem abych odpověděla na svou úvodní otázku: jedi-
ným pro mě pádným důvodem pro stěhování knihovny je, 
že je hůře dostupná pro starší občany. Důvodů proti je ale 
mnohem víc.        Andrea Pitelková 

TRAGICKÝ FILOZOF 
 „ Z úzkosti a lásky spředeno 
jest nejvyšší poznání lidské, ---- 
v tomto rytmu úzkosti a lásky je zříd-
lo vlastního poznání člověka – ale 
také jeho věčného neklidu.“  
 
 To jsou slova filosofa existen-
cionalismu Martina Heideggera, učení 
30. let, kde „lidské bytí je provázeno 
jako fuga hlubokým tónem  bezpřed-
mětné úzkosti…“ Píšou se 30. léta.  
 Pomalu vstupuje do kulturního 
povědomí i směr katolický, duchovní, 
nazírající skutečnost jiným úhlem než 
Peroutkova Přítomnost, či Paměti 
Václava Černého. Vyšla zásadní kni-
ha o katolické literatuře a publicistice 
A.M. Putny, studie J. Meda,vyšly 
dopisy J. Franze, a hlavně se dožil 
možnosti napsat paměti – živé, vtipné, 
ale i ironické Ladislav Jehlička Křik 
Koruny svatováclavské.  
1933 se sešla skupina velice mladých 
intelektuálů a založila revue pro kul-
turu, politiku a sociologii Řád. Byl to 
časopis velmi bojovný, často nespra-
vedlivý, a inspirovaný – jak jinak – 
uhrančivým zjevem Josefa Floriana, 
vydávajícího ve vsi Stará Říše své 
Dobré dílo – doslova na koleně, ma-
nufakturně. Zakladatele tvořil kolektiv 
S. Berounský, F. Lazecký, J. Franz, J. 
Kostohryz, V. Renč, R. Voříšek, Ka-

rel Schwarzenberg – pod jménem 
Jindřich Středa-, úpravu si vzal na 
starost B. Storm, a v neposlední řadě 
Jan Hertl, náčrt koncepce je psaný 
jeho rukou. Básníci, sociologové, his-
torici, heraldici, přidávala se význam-
ná jména – J. Vašica, J. Vilikovský, 
B. Rynek, psal tam své vtipné glosy i 
mladičký Karel Lhoták, což je zapo-
menuto.  
 Kromě Jana Hertla, který po 
roce 1945 opustil nakladatelství Vyše-
hrad – Řád byl zastaven už za války, 
labutí písní bylo číslo věnované smrti 
Josefa Floriana 1942, a působil 
v Benešově, měl své vazby na náš 
region Rudolf Voříšek, přezdívaný 
Sandy. Byl to zasvěcený znalec filo-
sofie Heideggera a Jasperse, o něco 
později je znalcem této filosofie Jan 
Patočka.  
 Rudolf Voříšek se narodil 1909 
v Hodoníně a zemřel 1.11. 1958 
v pankrácké nemocnici, kam byl 
v beznadějném stavu převezen 
z Bytíze u Příbrami. Řada intelektuálů 
kolem Řádu a Vyšehradu byla 1952 
zatčena a odsouzena k vysokým tres-
tům. Kostohryz, Renč, Zahradníček, 
Berounský, Voříšek, katolický nakla-
datel  Kuncíř, B. Fučík. 
…. Obětí se stal Voříšek – Sandy.  
 
 Řád byl střídavě redigo-

ván ,první číslo redigoval filosof Vo-
ř í š e k ,  Z a  v á l k y  p r a c o v a l 
v nakladatelství Vyšehrad, 1948 se 
oženil se sekretářkou Vyšehradu Ma-
rií Čulíkovou z Neveklova. Ještě do 
svého zatčení sem zajížděli s dětmi  
Liduškou a Vojtíškem. Jezdili na faru 
za strýcem P. Antonínem Čulíkem, 
později talemníkem arcibiskupa Bera-
na. Ten byl též zatčen a odseděl si 
sedm let na Mírově. 
 Dva dokumenty z pozůstalosti 
dra Jana Hertla. Jeden je odpověď 
paní Marie na kondolenci a popisuje 
poslední tragické chvíle- „ Rudolf 
zemřel 1. listopadu v nemocnici na 
Pankráci, kam byl 31. října odpoledne 
v bezvědomí převezen z Příbrami. 
Rána je tím prudší, že jsem netušila, 
že je nemocen. Naposledy jsem s ním 
mluvila při návštěvě ve Vinařících u 
Kladna 31. května. Ve Vinařících byl 
zdráv, veselý a klidný a na mé obavy 
odpověděl.:“ To víš, je to makačka, 
ale dá se to vydržet.“  
 
V Příbrami jsem návštěvu neměla… 
Poslední dopis jsem dostala 8. října 
s básničkou pro Lidušku k svátku… a 
pak mně 2. listopadu zavolali na Pan-
krác a řekli, že je mrtev. Příčina smr-
ti :otrava, leukémie, srdeční ochab-
lost.  
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Ta básnička je dojemná, mířila  
Na Palouček, kde rodina bydlela: 
„ Neznáš tu snad Vojtíška,  
tátova malého čertíka,  
„Znám ho dobře, pane milý,  
S Lídou jsou tu každou chvíli.“  
„ A tak spěchej, pavoučku,  
Spěchej, spěchej k paloučku, 
Až uvidíš pár tam dětí třapatých, 
Pozdravuj je pěkně od táty.“ 
 
 V televizi byl – snad v roce 
2010- dokument o dětech padesátých 

let, natočen v Neveklově, kde mluví 
LudmilaVoříšková  a její širší neve-
klovská rodina. Nemůžeme říci, dle 
dokumentu, že by osud dcery Rudolfa 
Voříška byl bezproblémový. Skončila 
práci v nakladatelství Vyšehrad , při-
vydělává si k důchodu jako uklízečka, 
ale hovoří statečně.  
 
 A ještě jeden dopis, tentokrát 
od p. Ant. Čulíka, kde se přimlouvá za 
neveklovského žáka z rodiny Šebán-
kových. Dostudoval-li, je to dávno.  

P. A. Čulík píše 30.4. 1957: 
„Milý pane profesore a příteli! Hlásí 
se Váš starý kolega z Ječné ulice, kte-
rý po 7 letech vstal zas z hrobu – kri-
minálu ČSR. Celou tu bolestnou his-
torii si někdy ústně povíme, až budu 
na delší dobu v Neveklově. Budu 
Vám vypravovat o Berounském, Fučí-
kovi, Albertovi, Zahradníčkovi a 
ostatních, s kterými jsem se setkal a 
pobyl s nimi na Mírově.“   
-mf- 
 

SPORT 

Vážená redakce!  

 Po přečtení kritiky stavu dětského hřiště se mi 
zpěnila krev. V Neveklově  též bohužel žijí lidé, kteří 
nedovedou nic pochválit. Na otištěném snímku není nic 
vidět, jen strom. Při tom je  hřiště plné dětských atrakcí, 
že děti nemusí chodit ani na pouť! Za mého dětství jsme 
žádné hřiště neměli, ani se nám o něm nezdálo. Koukali 
jsme do zamčených vrat upraveného a čistého zámeckého 
parku. Dnes jsou cesty posypané cigaretovými špačky a 
dalšími odpadky. Podle kritika by to měli uklízet zastupi-

telé se starostou obce? Posílám proto jeden z dopisů, kte-
rý napsala moje spolužačka po návštěvě z Neveklova a 
poslala mi ho z Rokycan: 

 „Jsem moc ráda, že jsem letos do Neveklova jela. 
To krásné náměstí na mne velice zapůsobilo a stále se mi 
vybavuje. Chválím oba starosty a celé zastupitelstvo, že 
se o zvelebení postarali. Doufám, že i někteří majitelé 
poničených domů v ulicích se též postarají o jejich opra-
vu!“     čtenářka Zpravodaje 

Neveklov má svého mistra 
 
Jmenuje se Jakub 
Vrňák, je mu deset let 
a chodí do 4.třídy 
základní školy Jana 
Kubelíka . Trochu 
plachý úsměv a velké 
h n ě d é  o č i 
s rošťáckým výra-
zem, prostě na první 
pohled kluk jako každý jiný. Většina spolužáků   i  lidí 
kolem něj však neví, že  Kuba vstává o hodinu dříve a 
cvičí, že přijde domů ze školy, napíše úkoly a cvičí nebo 
jede na trénink. Jeho koníčkem je totiž  motokros.  Jezdí 
ve třídě 65ccm Junior a na to , že závodí  od 8 let, jsou 
jeho úspěchy úctyhodné.   Je sice  nejmladší   mezi  TOP 
10 v kraji, ale to mu nepřekáželo stát  se v  letošním roce 
Mistrem krajského přeboru a získat trofejní pohár za 
celkově 1. místo. V soutěži AMACUP se umísil celkově 
na 2. místě a v soutěži BUELLCUP, i přes vynechané 
závody ,je celkově třetí.  Jeho talent upoutal  i 
v zahraničních soutěžích, kde se na Mistrovství  Rakous-
ka umístil na skvělém  5.místě. Kromě toho,  že na  sou-
těžích reprezentuje Neveklov, při vyhlašování  je pre-
zentován  jako Jakub Vrňák z Neveklova,  jezdí za HR-
FMX  TEAM (oficiální motokrosový team) a v zahraničí 
za  KTM Shalke(Rakousko). 
A jaké má plány?  V roce 2013 by rád uspěl na mistrov-
ství republiky a na mezinárodním mistrovství ČR Junior. 
Dále ho čeká kvalifikace na Mistrovství světa, které se 
pojede v červenci v České republice. Ke kvalifikaci  by 
mu stačilo dostat se do první desítky mezi elitou ČR.  Již 
v závěru letošní sezony přibližně na desáté místo 

v pořadí  dosáhl.  Za jeho úspěchy je však tvrdá dřina. 
Každodenní série kliků, dřepů a sklapovaček. Kubík 
dokáže udělat průběžně 58 sklapovaček za minutu. Kaž-
dý si může zkusit počítat třeba jen 2 minuty!! Denně 
skáče přes švihadlo, chodí plavat, běhá a samozřejmě 
alespoň 3x týdně jezdí na motorce.  V zimě chodí do 
posilovny a do tělocvičny spolu s kroužkem atletiky při 
základní škole a dává slušně zabrat i o několik let star-
ším spolužákům. 
Do nového roku mu přejme hodně zdraví, radosti ze 
sportu a splnění všech přání. Budeme ti ,Kubíku, držet 
pěsti!! Jeho rodině pak držíme palce a blahopřejeme k 
úspěchu, protože bez podpory celé  rodiny  by Kuba 
nemohl dosáhnout takového úspěchu a Neveklov by se  
nemohl chlubit  tak úspěšným reprezentantem.  
Děkujeme.              Marie Šaffková 
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LEDEN 

6.1. 14:00-16:00 Tříkrálová disko-
téka Pro děti od 3 do 6ti let. Pořádá 
restaurace a vinárna U Rudolfa, Ne-
veklov. Rezervace nutná, 
tel.:604340811. 

6.1. od 15:00 Tříkrálový koncert 
Účinkují: Sukův komorní sbor 
s dirigentkou Helenou Sukovou. Hos-
té: Sbor Carmina novum Praha 
s dirigentkou Lucií Hřebíkovou. Za-
zní jesličková hra, duchovní 
a vánoční skladby, vstupné dobrovol-
né. 
Kde: kostel sv. Anny, Masarykovo 
náměstí, Benešo-
vwww.sukuvkomornisbor.cz a Farní 
charita Benešov. 
10. 1. 15:00 Beseda s pracovníkem 
PPP na téma „Odklady školní do-
cházky, specifické poruchy učení, 
nadané děti…“ MŠ Neveklov 
11.1. – 12.1.  Novoroční nocování 
Pro děvčata od 1. do 9. třídy. Čekají 
Vás hry, soutěže, výroba dárku pro 
potěšení a přespání v DDM, cena 80 
Kč (večeře, snídaně, materiál), info a 
přihlášky I. Růžičková, M. Rýdlová. 
Pořádá: Dům dětí a mládeže Benešov, 
Poštovní 1668, Benešov, 
tel. 317 721 911, e mail: in-
fo@ddmbenesov.cz, 
www.ddmbenesov.cz 
 
12.1. Vycházka s KČT 
Sraz u sokolovny, Tyršova, Benešov 
v 8:30. Vycházka do okolí Benešova. 
Trasa bude upřesněna dle počasí. 
Každý účastník jde na vlastní nebez-
pečí. 
Pořádá: Klub českých turistů Bene-
šov, tel.: 317 722 088, e-mail: ji-
ri.polesny.st@seznam.cz, 
www.benesov.kct.cz 
 
12.1.  od 20:00 Ples Benešova – 
ples pro všechny 
Vystoupí Leona Machálková, Zatrest-
band, Těžkej Pokondr, Horváth Band 
a další, moderátor večera David Su-
chařípa, předtančení TŠ Salta. Bohatá 
tombola. 
Předprodej vstupenek: Turistické 
informační centrum, Masarykovo 
náměstí 230, Benešov, tel.: 
317 726 004 a www.ticketportal.cz 
Kde: KD Karlov, Benešov 
Pořádá: Kulturní a informační cent-
rum, p. o., Benešov, 

www.kicbenesov.cz 
 
12.1.  od 20:00 Goove dogs 
Vystoupení hudební skupiny. Před-
prodej vstupenek na recepci hotelu 
Atlas. Pořádá: Atlas Music club, Tyr-
šova 2063, Benešov, tel: 732333143, 
http://atlasmusicklub.717.cz/ 
 
15.1. od 17:00 Budulínek Mandelin-
ka 
Pohádka pro děti i rodiče, hraje diva-
dlo Anfas. Veselá barevná pohádka 
vás pobaví i naučí, že „jak se do lesa 
volá, tak se z lesa ozývá“ a že doma 
je nejlépe. Prodej vstupenek na místě 
před představením.  
Kde: Městské divadlo Na Poště, Be-
nešov 
 
19.1. Vycházka s KČT 
Odjezd vlakem z Benešova do Čerčan 
v 9:02. Přestup na vlak do Lštění 
v 9:30. Vycházka po červené značce 
do Hvězdonic (10 km). Odjezd 
z Hvězdonic ve 14:28.  
Každý účastník jde na vlastní nebez-
pečí. 
Pořádá: Klub českých turistů Bene-
šov, tel.: 317 722 088, e-mail: ji-
ri.polesny.st@seznam.cz, 
www.benesov.kct.cz 
 
21.1.–31.1. Jak se (ne)dočkat dospě-
losti 
Výstava, která chce upozornit na ne-
bezpečí ohrožující naše děti – jak je 
vidí odborníci, média i ony samotné. 
Otevřeno od 8:00 do 17:00.  
Kde: Výstavní síň DDM Benešov 
 
22.1. od 19:30 Líbánky aneb Láska 
ať jde k čertu 
Dvojice bývalých manželů se po le-
tech setkává v drahém francouzském 
hotelu, kam oba přijeli trávit líbánky 
se svými novými a mladšími partne-
ry.  
Předprodej vstupenek: Turistické 
informační centrum, Masarykovo 
náměstí 230, Benešov, tel.: 317 726 
004 a www.ticketportal.cz 
Kde: KD Karlov, Benešov 
Pořádá: Kulturní a informační cent-
rum, p. o., Benešov, 
www.kicbenesov.cz 
29. 1. 19:30 Věra Špinarová - kon-
cert. Divadelní sál KDJS Sedlčany. 
Předprodej na radnici v Sedlčanech, 
370 Kč. 

30.1. od 16: 30 Pohádka o Červené 
Karkulce 
Mateřské centrum Hvězdička vás zve 
na půlhodinku s pohádkou pro nej-
menší.  POZOR ZMĚNA - NOVĚ 
HRAJEME V AULE GYMNÁZIA A 
VE STŘEDU. Vstupné 40 Kč na oso-
bu.Husova 470, Benešov 
Pořádá: MC Hvězdička, Piaristická 
kolej, Masarykovo náměstí, Benešov, 
www.hvezdicka.info,  
ÚNOR 
8.2. Rock and country večer - živá 
hudba v klubu Atlas. Pořádá: Atlas 
Music club, Tyršova 2063, Benešov, 
tel: 732333143,  
http://atlasmusicklub.717.cz/ 
15.2. Krausberry. Atlas Music klub. 
18.2. 19:30 Záměna aneb kde jsi 
včera byl a s kým MD Na Poště 
 
23.2. dopoledne NEVEKLOVSKÉ 
HVĚZDIČKY - 2. ročník talentové 
soutěže pro všechny děti v kategori-
ích zpěv, tanec a hra na hudební ná-
stroj. Více informací již brzy na pla-
kátech. Pořádá KK města Neveklov. 

KULTURNÍ KALENDÁ Ř 


